
lucht onschadelijk maken als dit met een giftig insect of dollen
hond mogelijk is.' Het is wel duidelijk, aldus Liernur, dat alles wat
ze bij Gemeentewerken over het spoelstelsel hebben gezegd Van
begin tot einde in de lucht zweeft.' Hij voegde er nog aan toe dat
zijn systeem ongeveer drie maal zo goedkoop was als het spoel-
stelsel.28)

Of dit laatste argument het stadsbestuur tot nadenken stemde,
is niet duidelijk, maar in de gemeenteraad gingen stemmen op om
het Liernurstelsel niet zonder meer terzijde te schuiven en een
krappe meerderheid stemde zelfs voor een motie van het raadslid
Van Raalte om Charles Liernur te vragen een plan met toelichting
en een 'in bijzonderheden uitgewerkte raming van kosten' te ma-
kend)

Een veel ruimere meerderheid besloot overigens te stemmen
voor de motie van het raadslid Muller om het oordeel van de juist
benoemde nieuwe directeur van Gemeentewerken in te winnen.
Het nieuw aangetreden hoofd van de dienst, G.J. de Jongh, erken-
de de verdiensten van Liernur: 'men moet den man bewonderen,
die zooveel technische bezwaren te boven is gekomen'. Niettemin
zag hij belangrijke nadelen. De schaduwzijde van het stelsel lag
naar zijn mening in de kosten van aanleg én exploitatie. 'Ik wil
gaarne toegeven, dat het verkieslijker is geene faecaliën in de rio-
len of in de rivier te brengen, maar vraagt men mij of de nadeelen
er aan verbonden uit een hygiënisch en aesthetisch oogpunt
opwegen tegen de kosten der toepassing van een verzamelstelsel,
dan moet ik in het gegeven geval beslist neen antwoorden.' Het
verwijderen van fecaliën uit de riolen zou bovendien onvoldoen-
de soelaas bieden, omdat andere rottende organische bestandde-
len, die naar de heersende opvatting even gevaarlijk waren, 'met
geen mogelijkheid' uit het water gehouden konden worden. 'Wij
zullen ons dan ook tegen wil en dank dat gevaar moeten getroos-
ten bij de vele, waaraan ons leven dagelijks is blootgesteld.'^)

Naast het hygiënische argument om een verzamelstelsel aan te
leggen, werd nu dus ook het financiële argument ondergraven.
Charles Liernur was na een onderzoek ter plekke inmiddels ook
tot de overtuiging gekomen dat er op het eiland Feijenoord voor
hem weinig eer te behalen viel. De opbrengst van fecaliën uit het
dunbevolkte Feijenoord zou naar alle waarschijnlijkheid voorlo-
pig zeer gering zijn en het rapport van De Jongh bevestigde dat
een spoelstelsel, dankzij de alom aanwezige Maas, veel goedkoper
kon worden aangelegd.
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